
Protokół Nr XIV/2008 
z XIV  Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 27 czerwca 2008r.  w budynku 

Urzędu Gminy  w Kruszynie w godz. 9.00 – 12.40 
 

 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy –  Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 12 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Sekretarz Gminy – Marzena Żemejda Przerada 
4. Skarbnik Gminy – Jerzy Hejduk 
5. Kierownik GZO – Anna Bednarek 
6. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
7. Radca Prawny – Barbara Janik 

  oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad sesji 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wprowadzenie zmian do uchwały Nr XIII/72/08 Rady Gminy Kruszyna w sprawie 

zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie 
zadań własnych gminy, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w 
Kruszynie projektu ”Aktywizacja społeczno-zawodowa bezrobotnych w Gminie 
Kruszyna” w ramach  Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007-2013. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru połączenia szkoły podstawowej i przedszkola w 
zespół szkolno-przedszkolny. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Wójta Gminy. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Kruszyna.   
12. Wprowadzenie zmian do statutów sołectw. 
13. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2008r. 
14. Ustalenie wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy. 
15. Informacja o przygotowaniu i możliwości sfinansowania rozbudowy kanalizacji w 

gminie. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
18. Zamknięcie obrad XIV Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 



 

Ad.pkt.1 
 
Otwarcia obrad XIV Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 11 radnych, czyli  73% składu osobowego Rady, co stanowi ze 
obrady będą prawomocne. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 

Ad.pkt.2 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Przewodniczący zwraca się z zapytaniem 
czy będą uwagi do proponowanego porządku obrad. W tym momencie głos zabiera Radny 
Stanisław Kulej zgłaszając wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 14 dotyczącego 
ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy uzasadniając tym, iż projekt uchwały otrzymał na 5 
dni przez planowana sesją. Przewodniczący zwraca się  z zapytaniem – kto jest za przyjęciem 
takiego wniosku?. W wyniku głosowania 4 radnych opowiedziało się „za” i 7 przeciw. 
Następnie Przewodniczący poddaje pod głosowanie projekt porządku obrad sesji, w  wyniku 
głosowania proponowany porządek przyjęty zostaje  9 głosami  „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” 

( porządek obrad podano wyżej ) 

 

Ad.pkt.3 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu  z  poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania.  W tym momencie głos zabiera 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – zwraca się z zapytaniem czy uzupełniony został protokół z 
poprzednich sesji o zapisy dotyczące jego wystąpienia w sprawie oświaty i Niepublicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej. Wyjaśnień udzieliła protokolant, że na poprzedniej sesji    Radny 
został poinformowany przez Prawnika P.Barbarę Janik  o konieczności sprecyzowania o jaki 
zapis należy uzupełnić protokół. Wniosek winien złożyć Radny na ręce Przewodniczącego 
zgodnie z § 32 statutu gminy. Do chwili obecnej nie wpłynął wniosek o uzupełnienie. 
W drodze głosowania protokół zostaje przyjęty 7 głosami „za”,  przy 3 głosach 
„wstrzymujących się” i 1 głosie „przeciw” 
 
Po głosowaniu dołączył Radny Tomasz Klekot – godz. 9.15 

Ad.pkt.4 
 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 
 



− W dniu 26 maja br. zawarta została umowa użyczenia ze Stowarzyszeniem „Młode 
Pokolenie” z Lgoty Małej na nieruchomość o powierzchni około 1.50ha  z przeznaczeniem 
na boisko sportowe, 

− Do Nadleśnictwa Gidle w Niesulowie skierowany został  wniosek o nieodpłatne 
udostępnienie nieruchomości w Wikłowie w celu urządzenia  placu zabaw dla dzieci,  

− Agencja Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Opolu wyraziła zgodę na 
przekazanie gruntu  w Jackowie przeznaczonego  pod budowę przepompownie ścieków,  

− Odebrano w dniu 29 maja br. dokumentację na remont ul. Księżycowej oraz części ul. 
Pocztowej w Kruszynie, wykonaną przez Przedsiębiorstwo Konsultacyjno-Doradczo-
Usługowe „WODREX” Łukasz Wasilewski (cena dokumentacji brutto 5978,00 zł.).  

−Wykonano barierkę ochronną jednostronną na murku czołowym przepustu drogowego 
zlokalizowanego pod drogą gminną nr 694140 S, w miejscowości Jacków Koszt wykonania 
i zamontowania barierki 1120zł,  

−Wykonano remont ul. Krótkiej w m. Kruszyna poprzez wykonanie nowej nawierzchni na 
szerokości 4,0 m, z mieszanki mineralno-bitumicznej, ponadto wzmocniono podbudowę 
dla uzyskania szerokości  jezdni 4 m. Roboty zostały wykonane przez firmę DROMET Sp. 
z o.o.  za cenę brutto 14.030,00 zł. Odbiór nastąpił w dniu 29 maja 2008 r.  

−W ramach usług koparką i równiarką wykonano  przez Prywatny Zakład Usług Drogowych 
Eugeniusz Minda wykonano następujące prace: 

      W Bogusławicach rozgarnięto ziemię na placu koło zbiornika wodnego oraz wykonano    
renowację  rowu wzdłuż ul. Grabowskiej,   

1. w Łęgu wyrównano nawierzchnię  na drodze prowadzącej do Jankowic, 
2. w Widzowie wyrównano nawierzchnię  ul. Kościelnej oraz wywieziono  nadmiar 

ziemi z poboczy ul. Krótkiej, 
−Wbudowano 70 ton emulsji w ramach remontu cząstkowego nawierzchni asfaltowych dróg 

gminnych mieszanką grysowo-emulsyjną przy użyciu Patchera przez P.P.H.U. „POLMAX” 
Jan Polaczek. Odbiór nastąpił w dniu 02 czerwca 2008 r. Koszt łączny remontu 29.036,00 
zł brutto. 

−Podpisano w dniu 30 maja 2008 r. aneks do porozumienia z Powiatem Częstochowskim na 
wspólne finansowanie remontu nawierzchni w technologii nakładek bitumicznych na 
drogach powiatowych. W ramach porozumienia zostanie wykonana nakładka na 
następujących odcinkach:  DP nr 1025 S Kruszyna – Baby – Jacków , długość  1 500 mb, 

DP nr 1002 S DK-1 – Łęg – DK-1, długość 1 500 mb,DP nr 1004 S w m. Kruszyna ul.         
Kościelna, długość 600 mb, 

 Na realizacje tych zadań Gmina przeznaczy dodatkowo 100 tyś zł (50 tyś. zł na Łęg i 50 
tyś zł   na ul. Kościelną w Kruszynie) do wcześniej  zaoferowanych 50 tyś zł na realizację 
w/w zadań, Powiat Częstochowski przeznaczy 300,20 tyś zł, a Zarząd Wspólnoty 
Gminnej w Łęgu – 50  tys.zł, 

− Podpisano w dniu 20 maja 2008 r. umowę z Powiatem Częstochowskim na wspólne 
finansowanie kosztów opracowania studium wykonalności (wstępne i ostateczne) dla 
zadania p.n. Przebudowa drogi powiatowej nr 1025 S (ul. Żwirki i Wigury w Widzowie). 
Koszt łączny studium 7 tys. zł z czego gmina przekazuje 3.500,00 zł. 

−Dowieziono żużel hutniczy w miejscowości: 
      1) Widzówek droga w prawo od ul. Kasztanowej, droga na Zawidzówek, 
       2) Teklinów  ul. Wspólną ,  
       3) Kruszyna  na drogę polną prowadzącą do kurnika, 
            4) Widzów – ul. Kościelna 
            5) Baby - droga w lewo za szkołą 
           6) Bogusławice ul. Górna, 



−Zlecono wykonanie dokumentacji na remont drogi dojazdowej do pól w m. Baby, na którą 
uzyskaliśmy dotację z środków  FOGR, 

−Rozporządzenie Ministra Infrastruktury z dnia 16 lutego 2005 r. w sprawie numeracji i 
ewidencji dróg publicznych, obiektów mostowych nałożyło na gminy zadanie w postaci 
wykonania gminnej ewidencji dróg. W dniu 12.06.2008 r. wysłano do firm zapytanie 
dotyczące  wykonania w/w dokumentacji z terminem składania ofert do dnia 02 lipca br. 

− W związku z brakiem ofert w wyznaczonym terminie na opracowanie dokumentacji 
projektowo – kosztorysowej w ilości 27 szt. dla rozbudowy sieci i urządzeń energetycznych 
dla potrzeb oświetlenia drogowego na terenie gminy Kruszyna, podjęto rozmowy z trzema 
wykonawcami (projektantami) na opracowanie dokumentacji w ilości 15 szt. tj. tych które 
nie wymagają uzyskania pozwoleniu na budowę .   
Wybrano ofertę Przedsiębiorstwa Wielobranżowego „ELKOS”  z Witkowic za cenę brutto 
36.600,00 zł. W dniu 16.06.br. zawarta została umowa na wykonanie następujących 
dokumentacji: 

− Kolonia Baby 9 szt 
− Kolonia Baby 7 szt 
− Jacków Pustkowie 1 szt 
− Kruszyna ul.Sadzawki 3 szt 
− Kruszyna ul.Leśnia i ul.Cegielnia 5 szt 
− Kruszyna ul.Huby 4 szt 
− Teklinów ul.Długa i ul.Nowa  1 szt 
− Widzów ul.Kościelna  4 szt 
− Widzówek „Saternus” 2 szt 
− Widzówek „Zawidzówek”  3 szt 
− Widzów droga w prawo od ul.Kasztanowej 3 szt 
− Łęg  6 szt 

− W przetargu ogłoszonym w dniu 16.05.2008 r. – zadanie p.n. „Remont dachu budynku 
remizy OSP w Bogusławicach”, wzięła udział 1 firma, która zaoferowała cenę brutto w 
kwocie 87.272,40 zł. Gmina zaplanowała w budżecie kwotę niższą, w związku z tym 
przetarg został unieważniony. 

    Nowy przetarg ogłoszony zostanie w dniu 30 czerwca br. 
−W dniu 02 maja 2008 r. ogłoszono, iż Urząd Gminy w Kruszynie zamierza dokonać rozbiórki 

budynków położonych przy ulicy Kościuszki 1 w Kruszynie, tj. dawnej siedziby Urzędu 
wraz z budynkiem gospodarczym. Ofertę na rozbiórkę można składać do dnia 30.06.2008 r. 

−Zakończono remont pomieszczenia w budynku strażnicy OSP Bogusławice przeznaczonego 
na świetlicę. Koszt remontu  4.193,26 zł.   

−Rozstrzygnięta została IV edycja Konkursu Przedsięwzięć Odnowy Wsi. Na dwa złożone 
wnioski („Budowa trybun na boisku piłkarskim w miejscowości Widzów” oraz „Budowa placu 
zabaw w miejscowości Teklinów na działce nr 972.) Dofinansowanie uzyskał tylko 1 wniosek 
tj. „Budowa placu zabaw w miejscowości Teklinów na działce nr 972. Przeprowadzone 
zostało postępowanie mające na celu wyłonienie firmy, która dostarczy  i zamontuje 
urządzenia zabawowe. Najkorzystniejszą ofertę przedstawiło Przedsiębiorstwo Handlowo-
Usługowo-Produkcyjne „BILPOL” z Chorzowa   /24.019.36zł brutto/, 

 
−W dniu 19 czerwca 2008 roku rozstrzygnięto Gminny Konkurs na „Estetyczne 

zagospodarowanie zagrody wiejskiej”, w którym udział wzięli:   



1. P. Mariola i Dariusz małż. Perlińscy zam. Lgota Mała, ul. Ogrodowa 95, 
2. P. Krystyna Wrzosek zam. Kruszyna, ul. Ogrodowa 1. 

Laureatka tego konkursu tj. P. Krystyna Wrzosek weźmie udział w Konkursie      
Powiatowym. W dniu 24 sierpnia 2008 roku w Blachowni odbędą się IX Dożynki 
Powiatowe. Tak jak co roku podczas uroczystości zostaną podsumowane wyniki konkursu 
„Estetyczne zagospodarowanie zagrody wiejskiej”. Zostaną również wręczone 
odznaczenia „Przodującym producentom rolnym”. W kategorii Przodujący Producent 
Rolny naszą Gminę reprezentować będzie: P. Nawrot Ignacy z synami Arkadiuszem i 
Sławomirem, 

− Do Urzędu Marszałkowskiego w ramach ogłoszonych konkursów   złożone zostały 
następujące wnioski: 
11..  „„RRoozzbbuuddoowwaa  ssiieeccii  kkaannaalliizzaaccjjii  ww  ggmmiinniiee  KKrruusszzyynnaa  oobbeejjmmuujjąąccaa  mmiieejjssccoowwoośśccii  JJaacckkóóww                                  

ii  BBaabbyy””    
22..  „„RRoozzbbuuddoowwaa  ssiieeccii  kkaannaalliizzaaccjjii  ww  ggmmiinniiee  KKrruusszzyynnaa  oobbeejjmmuujjąąccaa  mmiieejjssccoowwoośśccii  WWiiddzzóóww                                      

ii  cczzęęśśćć  TTeekklliinnoowwaa””    
Wnioskujemy tu o pomoc łącznie (na dwa wnioski) 13.768 tys. zł. Na konkurs wpłynęło    
75 projektów wnioskujących o pomoc w wysokości 734.335 tys. zł. Tymczasem Urząd 
Marszałkowski dysponuje kwotą 72.936 tys. zł. Rozstrzygnięcie konkursu nastąpi we 
wrześniu br. 

3.  „Przebudowa i rozbudowa przychodni lekarskiej przy ulicy Kmicica 10 w Kruszynie” 
Wnioskujemy tu o pomoc 1.100 tys. zł. Na konkurs wpłynęło 142 projektów 
wnioskujących  o pomoc w wysokości 114.714 tys. zł.  Urząd Marszałkowski 
dysponuje kwotą 43.337 tys. zł. 

4.  „Budowa Sali gimnastycznej z zapleczem socjalnym wraz z przebudową istniejącej 
infrastruktury przy Szkole Podstawowej w Widzowie” 
Wnioskujemy tu o pomoc 4.007.516 tys. zł. Na konkurs wpłynęły 234 projekty 
wnioskujące      o pomoc w wysokości 816. 265.34 tys. zł. Urząd Marszałkowski 
dysponuje kwotą 51.779 tys. zł. 

−Wymieniono agregat pompowy w studni nr 2 na gminnym ujęciu wody w Kruszynie z uwagi 
na to,  iż wydajność pompy która była zanurzona w studni  dawała ok. 12-14 m3/h tj niej 
niż połowę wydajności jaką powinna uzyskać.  Po wymianie wydajność studni wyraźnie 
wzrosła i wynosi 42 m3/h. W związku z wymiana pompy poniesione zostały następujące 
koszty: 

1. regeneracja  3.567,67 brutto, 
2. demontaż  i montaż wyniósł 2146,22 brutto, 
3. orurowanie studni  5.612 zł brutto. 

−Aktualnie  zatrudniamy 5 osób  w ramach robót publicznych,  w ramach prac społecznie 
użytecznych  kolejne 5 osób w tym dwie kobiety. Osoby te wykonują prace porządkowe, 
między innymi: malowanie przystanków autobusowych, wykaszanie poboczy wzdłuż dróg 
gminnych, prace przy cieku w Kruszynie oraz rozłożenie żużla hutniczego na drogach 
gminnych,  

− Na dzień 30 czerwca ustalony został termin odbioru robót  związanych  z budową dróg 
poscaleniowych we wsi Lgota Mała. Wykonanych zostało 19 km dróg w tym: 3 km dróg o 
nawierzchni bitumicznej, 10 km o nawierzchni tłuczniowej oraz 6 km o nawierzchni  
gruntowej. Łączny koszt zadania wynosi 2.150 tys.zł 
 

− Przygotowywana jest budowa wiaty przystankowej w Lgocie Małej /zebrano oferty, 
zawarta została umowa użyczenia gruntu z GS w „Kłomnicach” oraz złożono w Starostwie 



Powiatowym w Częstochowie zgłoszenie budowy wiaty/ - koszt realizacji zadania 
wyniesie ok. 10 tys.zł,   

−Wykonana została przebudowa parkanu w Widzowie, poniesione koszty to 1.341,25zł , 
−Zawarta została umowa firmą „Zakład Usługowy Melioracje, Drogi Wysypiska, Śmieci 

Andrzej Nowak” dotycząca wzmocnienia cieku wodnego w Kruszynie o długości 60 mb,  
na zadanie przeznaczono kwotę 10 tys.zł, 

− Otrzymaliśmy dwa wnioski od PZD w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia:  

1. Przebudowa drogi powiatowej nr 1025 S ( ul. Żwirki i Wigury ) –Widzów.  
Po zasięgnięciu opinii Wydziału Ochrony Środowiska w Starostwie Powiatowym  
oraz Powiatowego Inspektora Sanitarnego wydane zostało postanowienie z 
którego wynika że odstępujemy od sporządzenia raportu oddziaływania na 
środowiska. 

2. W związku z wnioskiem dotyczącym „Przebudowy nawierzchni drogi powiatowej 
nr 1000 S na odcinku od m. Jamno do m. Kruszyna o łącznej długości 1.800m”- 
czekam na opinię, 

−W okresie od dnia 27 kwietnia br. do chwili obecnej na działalność związaną z ochroną 
p.pożarową wydatkowana została kwota 4.153zł  głownie były to wydatki związane z 
zakupem paliwa. Jednostki nasze brały udział w 33 akcjach z czego jednostka OSP 
Kruszyna uczestniczyła w 18 akcjach, 

−W związku ze zmiana rozporządzenia w sprawie zasad wynagradzania pracowników 
samorządowych zatrudnianych w urzędach gmin, starostwach powiatowych i urzędach 
marszałkowskich miesiącu maju br. w ramach zabezpieczonych w budżecie  środków 
finansowych pracownicy Urzędu otrzymali regulacje płac, 

−Od dnia 18 maja br, Gminna Bibliotek Publiczna zatrudniła w wymierze  ½  etatu  
koordynator d/s kultury, 

−Odbył się II rajd rowerowy doliną Warty organizowany przez P. Halinę Pruciak w którym 
wzięło udział około 60 osób, 

−W dniu 27 maja odbył się  strajk pracowników oświaty. Strajkowało 56 osób z 6 placówek. 
Nie było strajku w SP Lgota Mała i przedszkolach w Kruszynie i Widzowie, 

−Kuratorium Oświaty zatwierdziło innowację Pt „W teatralnym kręgu” dla Gimnazjum w 
Kruszynie na okres 01.09.2008 do 31.05.2011r. 

−Realizacja programu „Wyprawka szkolna” – dofinansowanie zakupu podręczników dla 
uczniów klas 0-3. Na podstawie list sporządzonych przez dyrektorów szkół wysłano do 
kuratorium zapotrzebowanie na dofinansowanie do kl.0 – 8 uczniów, kl. I – 13, kl. II – 9, 
kl. III – 10, 

−W dniu 19 czerwca został ogłoszony konkurs na kandydata na stanowisko dyrektora 
Gminnego Przedszkola w Widzowie. Konkurs odbędzie się 8 lipca o godz. 10 w Urzędzie 
Gminy, 

−W dniu 24 czerwca odbyła się wycieczka w Góry Świętokrzyskie dla 30 wyróżniających się  
uczniów wytypowanych przez dyrektorów ze wszystkich szkół w gminie, 

 
−Zatwierdzone zostały projekty organizacyjne szkół i przedszkoli, które nie przewidują 

istotnych zmian, 



−Wypłacono zasiłki rodzinne oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, świadczenia pielęgnacyjne, 
zasiłki pielęgnacyjne, zaliczki alimentacyjne dla 434 rodziny, na kwotę 101.834 zł.Od 
miesiąca lipca  GOPS będzie wydawał wnioski na wypłatę ww. świadczeń na nowy okres 
zasiłkowy tj. od września 2008 do 31 sierpnia 2009r.  

−Od 1 października 2008r. wróci  zlikwidowany w 2004r. Fundusz Alimentacyjny. Wypłatą 
świadczeń z funduszu zajmą się gminy, które otrzymają na ten cel środki z budżetu 
państwa. Nowe świadczenie dla osób, które nie mogą wyegzekwować  alimentów, zastąpi 
zaliczkę alimentacyjną, 
 Świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe, celowe dla 51 
rodzin na łączna kwotę 12.670zł. oraz dodatki mieszkaniowe dla 4 rodzin na kwotę 593 zł, 

−Dożywianiem objęto 90 dzieci. Miesięczny koszt dożywiania ok. 2.500 zł, 
−GOPS od miesiąca maja br realizuje projekt systemowy Pt. „Aktywizacja społeczno-

zawodowa bezrobotnych w Gminie Kruszyna” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013.  Koszt projektu ogółem 41.024 zł. w tym wkład własny gminy wynosi 
10,5% co stanowi kwotę 4.307,52 zł. Wniosek przeszedł ocenę formalną i merytoryczna, a 
następnie w najbliższym czasie  będzie  podpisana umowa o dofinansowanie realizacji 
projektu EFS, 

−W miesiącu maju w ramach programu Unijnego PEAD 2008  z Banku Żywności w 
Częstochowie GOPS otrzymał następujące artykuły żywnościowe; 

- mąka pszenna       - 750 kg. 
- makaron krajanka - 480 kg 
- Ser żółty               - 104 kg 
- mleko UHT          -. 2.160 litrów 
- dżem                     -   150 szt. 
Ogólna wartość: 6.763,61 zł. – tonaż – 3.552,45 kg. 
Z tytułu częściowego udziału w realizacji Programu  PEAD dokonano wpłaty w 
wysokości 2.500 zł. + koszt dostarczonej żywności w kwocie 58,60 zł od 1 tony.  
W miesiącu maju żywność otrzymały 59 rodziny znajdujące się w trudnej sytuacji 
życiowej, a w miesiącu czerwcu 115 rodziny.  

 
Ad.pkt.5. 
 
Przewodniczący Rady przedstawia informację o realizacji interpelacji i wniosków 
zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie zgłoszono. 

Ad.pkt.6. 
 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 

Radny Józef Wąsikiewicz  
− czy sprawozdanie z działalności Wójta Gminy może być przekazywane Radnym Rady 

Gminy? 
Radny Henryk Kowalski 



− wnioskuje aby Gmina zabezpieczyła środki finansowe dla jednostek OSP biorących 
udział w akcjach gaśniczych na zakup wody do picia, 

− informuje że Komisja Infrastruktury nie dokonała objazdu dróg gminnych z powodu 
braku środka lokomocji, 

Radna Sławomira Zatoń 
− wnioskuje o pilne wykoszenie poboczy wzdłuż dróg gminnych w kierunku Widzówka, 
− zgłasza wniosek o ułożenie destruktu asfaltowego na drogach gminnych……. 
− Informuje, że zgłaszany był wniosek o odłowienie bezdomnego psa ale do chwili 

obecnej nie został zrealizowany, 
Rady Henryk Domagała 

− ponawia wniosek o ustawienie lustra na skrzyżowaniu ul. Głównej z ul. Słoneczną 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz 

− również ponawia wniosek o wykonanie nakładki na rzece Widzówce, 
− zgłasza problem dotyczący zasypywania przydrożnego rowu przez mieszkańców 

wzdłuż ul. Antoniowskiej, 
Sołtys wsi Widzówek 

− zgłasza zapytanie co do terminu szczepienia psów, 
− wnioskuje o naprawę nawierzchni drogi gminnej na Drond, 

Sołtys wsi Wikłów 
− zgłasza wniosek o przyspieszenie prac związanych z oczyszczaniem poboczy wzdłuż 

drogi powiatowej Kruszyna-Wikłów, 
− kolejny wniosek dotyczy uporządkowania posesji we wsi Wikłów, które są 

niezamieszkałe i zakrzaczone, 
Sołtys wsi Baby 

− wniosek o zobowiązanie właścicieli posesji położonych na skrzyżowaniu drogi 
powiatowej Zdrowa - Lgota Mała z droga gminną / w obrębie placu szkolnego/ do 
przycięcia konarów drzew zasłaniających widoczność na tym skrzyżowaniu, 

− prosi o wyjaśnienie co dzieje się z nieruchomością po Pani Kazimierczak, 
Sołtys wsi Widzów 

− wniosek o zakończenie remontu przystanku autobusowego we wsi Widzów, 
− jak wygląda sprawa dotycząca wprowadzenia oznakowania ulic 

Ad.pkt.7 
 
Przewodniczący wyjaśnia, że temat dotyczący wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 
zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań 
własnych gminy szczegółowo analizowany był na posiedzeniach Komisji. Zwraca się z 
zapytaniem – czy będą uwagi bądź wnioski. Głosów do dyskusji nie zgłoszono, dlatego też 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje 
jednogłośnie tj. 12 głosami „za” 

/Uchwała nr XIV/86/08 w załączeniu/ 

 

Ad.pkt.8 



 
Przewodniczący informuje, że projekt uchwały w sprawie realizacji przez Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Kruszynie projektu ”Aktywizacja społeczno-zawodowa bezrobotnych 
w Gminie Kruszyna” w ramach  Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007-2013 
był analizowany na posiedzeniach Komisji. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący 
przedstawia projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje 12 głosami „za”. 
 

/Uchwała nr XIV/87/08 w załączeniu/ 

Ad.pkt.9 

Temat dotyczący zamiaru połączenia przedszkola i szkoły w Lgocie Małej w zespół szkolno-
przedszkolny analizowały Komisje Rady na sowich posiedzeniach. Przewodniczący odczytuje 
projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje 12 głosami „za” 

/Uchwała nr XIV/88/08 w załączeniu/ 

Ad.pkt.10 

Przewodniczący wita przybyłego na obrady dzisiejszej sesji P.Marka Lisowskiego i oddaje 
głos zaproszonemu. W sowim wystąpieniu Pan Lisowski przedstawia problem a mianowicie: 
zakupił nieruchomość we wsi Widzów przy ul. Żwirki i Wigury, która nie posiadała przyłącza 
kanalizacyjnego. W momencie kiedy poczyniłem starania w sprawie wykonania przyłącza 
okazała się, że nie mogę wykonać przyłącza do swojej posesji ponieważ brak jest trójników 
na sieci. Wykonanie takiego przyłącza na mój koszt to kwota około 10 tys zł. Dlatego 
uważam, że Gmina jest winna zaistniałej sytuacji i proszę Radę o rozpatrzenie mojej skargi. 

W dalszej części obrad sesji głos zabiera Zastępca Wójta wyjaśniając sprawę – w ciągu ul. 
Żwirki i Wigury w latach 2004-2005 Gmina wybudowała sieć kanalizacji sanitarnej. W 
ramach tej inwestycji zostały wykonane także przyłącza kanalizacyjne zakończone studzienką 
do posesji, których właściciele partycypowali w kosztach budowy w kwocie 2.000zł.  
Poprzedni właściciel nieruchomości nie wyraził zgody na uiszczenie tej wpłaty i z tego 
powodu nie wykonano przyłącza do tej posesji. Zgodnie z art.15 ust.3 ustawy z dnia 7 
czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę budowę przyłącza wykonuje na własny 
koszt inwestor.  Na wniosek Pana Lisowskiego wydane zostały warunki zabudowy z 
alternatywnym rozwiązaniem tj. otrzymał Pan propozycje wykonania przyłącza poprzez 
posesję sąsiada, co znacznie zmniejszy koszty. Z propozycji tej Pan Lisowskie nie skorzystał i 
wykonał projekt przyłącza bezpośrednio z ulicy.  

Radny Tomasz Klekot – uznał, że projektant winien wykonać taki projekt który byłby 
tańszym rozwiązaniem dla inwestora. 
Rady Jacek Jędrzejkiewicz – projektant winien wykonać projekt zgodny z warunkami 
wydanymi przez Gminę. 
Radny Józef Wąsikiewicz – jaka będzie dalsza procedura załatwienia sprawy po uzyskaniu 
przez Pana Lisowskiego uchwały Rady Gminy. 
Radca Prawny P.Barbara Janik wyjaśnia, że strona może zaskarżyć uchwałę podjętą przez 
Radę Gminy. 



W podsumowaniu P.Lisowski stwierdził, że zleci projektantowi opracowanie projektu 
przyłącza kanalizacyjnego z trójnika wbudowanego obok posesji sąsiada. 

Przewodniczący odczytał projekt Uchwały Rady Gminy, która w wyniku głosowania została 
przyjęta 8 głosami ”za”  przy 4 głosach „wstrzymujących się” 

/Uchwała nr XIV/89/08 w załączeniu/ 

Ad.pkt.11 

W tym punkcie obrad głos zabrali: 
Radny Stanisław Kulej – jak uchwała wpłynie na kwestię  podnajmu lokali? 
Wójt wyjaśnia, że projekt uchwały dotyczy gospodarowania nieruchomościami gminnymi a 
nie lokalami.  Sprawy dotyczące podnajmu lokalu zawsze  uregulowane są na podstawie 
umów zawartych pomiędzy wynajmującym a dzierżawcą. Natomiast sprawy sprzedaży 
mienia tj. budynków odbywają się za zgodą Rady Gminy. 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – podczas opiniowania materiałów na Sesje zgłaszałem uwagę 
w sprawie  § 10 pkt.1 projektu uchwały – czy kolejne dzierżawy po upływie pierwszych 
trzech lat odbywać się będą bez przetargu?  Obecny zapis umożliwi zainteresowanemu 
dzierżawić nieruchomość w sposób ciągły, bez przetargu  tylko na podstawie umów 
zawieranych co 3 lata. 
Wójt wyjaśnił, że zamysł był taki aby nie prowadzić procedur przetargowych przy 
wydzierżawianiu małych działek nr.0.10ha 
Radna uznała, że wszystkie działki przeznaczone do wynajmu  na okres powyżej 3 lat maja 
być wydzierżawiane w drodze przetargu. 
Rady Jacek Jędrzejkiewicz proponuje aby treść  § pkt. 1 brzmiała: umów zawieranych na 
okres nie dłuższy niż trzy lata. 
Przewodniczący poddaje pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzoną poprawka w § 10 
w brzmieniu zaproponowanym przez Radnego Jaka Jędrzejkiewicza. W wyniku głosowania 
uchwała przyjęta zostaje 11 głosami „za” przy jednym głosie „wstrzymującym się” 
 

/Uchwała nr XIV/90/08 w załączeniu/ 

Ad.pkt.12 

W tym punkcie obrad Przewodniczący oddaje głos Sekretarzowi Gminy P.Marzenie Żemejda-
Przerada,  która przedstawia propozycje wprowadzenia zmian do statutów sołectw i wyglądać 
to będzie następująco: 

§ 3 ust.3 statutów otrzyma brzmienie:  
 
Zebraniu Wiejskiemu przewodniczy Sołtys, z zastrzeżeniem § 15 ust.2 i § 22 ust.2, a w razie 
jego nieobecności upoważniony przez niego członek Rady Sołeckiej, o ile nie zostanie przez 
zebranie wyznaczona inna osoba do prowadzenia zebrania, 
 
  a § 23 otrzyma  brzmienie: 



 
1. W przypadku wygaśnięcia mandatu Sołtysa, Wójt Gminy w terminie 30 dni zwołuje 

Zebranie Wiejskie w celu wyboru nowego Sołtysa. 
2. W przypadku wygaśnięcia  mandatu członka Rady Sołeckiej lub całego składu Rady 

Sołeckiej zebranie zwołuje Sołtys w  trybie obwieszczenia w sposób zwyczajowo 
przyjęty, co najmniej na 7 dni przed wyznaczoną datą zebrania. 

3. Postanowienia § 16-20 stosuje się odpowiednio. 
Uwag do przedstawionych propozycji nie zgłoszono. Przewodniczący odczytuje projekt 
uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 12 głosami „za” 

/Uchwała nr XIV/91/08 w załączeniu/ 

Ad.pkt.13 

Przewodniczący informuje, że propozycje dotyczące wprowadzenia zmian do budżetu gminy 
Kruszyna na 2008 rok były przedmiotem posiedzeń  Komisji Rady i  uzyskały pozytywną 
opinię.  

W uzupełnieniu Skarbnik podaje, że zmiany dotyczą zwiększenia planu dochodów i 
wydatków budżetu gminy o kwotę 106.000zł, gdzie 10.000zl to kwota dofinansowania z 
WFOGR na dofinansowanie zadania związanego z budowa drogi gruntowej, natomiast 
6.000zl to kwota przeznaczona przez Powiatowy Urząd Pracy na zatrudnienie i szkolenie 
młodocianych.  

W wyniku głosowania uchwała przyjęta zostaje 11 głosami „za” /podczas głosowania 
obecnych na sali 11 radnych. 

/Uchwała Nr XIV/92/08 stanowi załącznik do protokołu/ 

Ad.pkt.14 

Przewodniczący  informuje, że projekt uchwały dotyczący wynagrodzenia Wójta Gminy 
analizowały Komisje Rady na swoich posiedzeniach. W związku z czym odczytuje projekt 
uchwały i poddaje pod głosowanie. W wyniku głosowania  uchwała przyjęta zostaje 12 
głosami „za” 

/Uchwała Nr XIV/93/08 stanowi załącznik do protokołu/ 

 

Ad.pkt.15 

Przewodniczący  oddaje głos Zastępcy Wójta  Zbigniewowi Zasępa w celu zapoznania 
zebranych z tematem dotyczącym przygotowania i możliwości finansowania rozbudowy sieci 
kanalizacji w gminie.  
W dniu 3 marca br. złożone zostały  do Urzędu Marszałkowskiego dwa wnioski  o 
dofinansowanie  następujących zadań: 
 



Rozbudowa sieci kanalizacyjnej obejmująca miejscowości Widzów i część Teklinowa, gdzie  
według kosztorysu wartość zadania wyniesie 5 2790570zł, wnioskowana kwota 
dofinansowania to 4 0487 0634zł przy udziale własnym gminy w kwocie 7910935zł. W 
ramach projektu przewiduje się wybudowanie 1 przepompowni, rurociągu grawitacyjnego o 
długości 2 853,00m, rurociągu tłocznego o długości 1 060,50m, 103 przyłączy o długości 
921,0m. 
 
Drugi projekt dotyczy rozbudowy sieci kanalizacji obejmującej obszar Jacków- Baby. 
Całkowity koszt zadania to kwota 10 918 315zł, wnioskowana kwota dofinansowania 90280 
567zł przy udziale środków własnych gminy w kwocie 1 637 747zł. W ramach projektu 
przewiduje się wybudowanie 2 przepompowni, rurociągu grawitacyjnego o długości 
6 267,00m, rurociągu tłocznego o długości 1 024,00m, 228 przyłączy o łącznej długości 
4 761,00m 
 
Rozstrzygniecie nastąpi do dnia 23 września br. Patrząc realnie zachodzi obawa ze Gmina nie 
otrzyma dofinansowania na realizację tych zadań.  Wnioskujemy o pomoc łącznie (na dwa 
wnioski) 13.768 tys. zł. Na konkurs wpłynęło 75 projektów wnioskujących o pomoc w 
wysokości 734.335 tys. zł. Tymczasem Urząd Marszałkowski dysponuje kwotą 72.936 tys. zł. 
 
Dlatego też planujemy  podjęcie starań o pozyskanie środków finansowych na realizacje 
zadań kanalizacyjnych.  
Jednym źródłem jest WFOŚ w Katowicach który udziela pożyczek  na tego rodzaju zadania 
do wysokości  85% wartości zadania. Po spełnieniu wszystkich wymogów pożyczka może 
być umorzona pod warunkiem, że Gmina przystąpi do realizacji zadań ekologicznych. 
Problem jest taki aby Rada podjęła decyzje,  które zadanie  przyjmujemy do realizacji. W 
pierwszej kolejności planowana była realizacja zadania w miejscowości Teklinów a jeżeli 
chodzi o zadanie drugie to kanalizacja zmierzałaby do miejscowości gminnej gdzie 
właściciele pałacu czekają na włączenie obiektu do sieci oraz działają zakłady produkcyjne. 
Ponadto ścieki zagrażają ujęciu wody. 
 
Radny Tomasz Klekot – do jakiej wysokości możemy się zadłużyć? 
Skarbnik wyjaśnia, że realną jest  kwota około 4 mln zł, wyższa kwota mogłaby spowodować 
zachwianie  budżetem  gminy w latach kolejnych.  
 

Po wysłuchaniu informacji na temat przygotowania i możliwości sfinansowania rozbudowy 
kanalizacji w gminie, Rada Gminy przyjęła następujące stanowisko: 
Rozbudowa kanalizacji jest priorytetowym zadaniem w gminie. Niezależnie od losów 
wniosków o dotację na zadanie dotyczące budowy kanalizacji Rada widzi konieczność 
zaciągnięcia na ten cel preferencyjnej pożyczki w wysokości około 4 mln zł  w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i przeznaczyć to w pierwszej kolejności na zadanie 
obejmujące Widzów – i część Teklinowa. 
Przewodniczący proponuje aby Rada przegłosowała powyższą propozycję. W wyniku 
głosowania propozycja przyjęta została 11 głosami „za” przy obecnych na sali 11 radnych.  
 



Ad.pkt.16 

Odpowiedzi udziela Wójt Gminy oraz jego Zastępca: 

Radny Józef Wąsikiewicz  
− sprawozdanie z działalności Wójta Gminy może być przekazywane Radnym Rady 

Gminy, jest  ono również szczegółowo zawarte w protokole z obrad sesji, 
Radny Henryk Kowalski 

− woda dla członków biorących udział w akacjach gaśniczych jest zakupywana przez 
Nadleśnictwo, znajduje się ona w jednostce OSP w Kruszynie, w przypadku gdy akcja 
gaśnicza trwa długo  posiłki  dla członków organizuje również  Nadleśnictwo,  

Radna Sławomira Zatoń 
− aktualnie prowadzone jest oczyszczanie poboczy z porostów we wszystkich 

miejscowościach gminy i nie stało się tak,  że wieś Widzówek  pozostała odosobniona, 
− w roku bieżącym nie planujemy prac związanych wykonywaniem nakładek na 

nawierzchniach dróg pochodzących z destruktu asfaltowego,  wykonane zostanie 
jedynie wzmocnienie pobocza drogi gminnej Kruszyna-Bogusławice-DK-1, 

− bezdomny pies został odłowiony i przekazany firmie w obecności sołtysa, 
Rady Henryk Domagała 

− wniosek przekazany zostanie do PZD w Częstochowie, 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz 

− Kierownik Obwodu Drogowego poinformował mnie  wczoraj, że zostały wyznaczone 
miejsca do wykonania nakładek i to miejsce również jest oznaczone, 

− Rów wzdłuż ul. Antoniowskiej został odbudowany w celu odprowadzenia wód i nie 
powinien być zasypywany przez mieszkańców, natomiast w przypadku budowy 
zjazdów właściciele nieruchomości winni uzyskać zgodę administratora drogi, 

Sołtys wsi Widzówek 
− skontaktujemy się z lekarzem weterynarii w celu ustalenia terminu szczepienia psów 

na terenie gminy, 
− w najbliższym czasie przystąpimy do wykaszania poboczy wzdłuż wnioskowanej 

drogi gminnej, 
Sołtys wsi Wikłów 

− wniosek przekażemy do PZD w Częstochowie, 
− podejmiemy działania w celu ustalenia właścicieli bądź spadkobierców nieruchomości  

oraz zobowiążemy ich do przeprowadzenia prac porządkowych na posesjach, 
Sołtys wsi Baby 

− Wniosek skierowany zostanie do PZD w Częstochowie, 
− Nieruchomość została oszacowana przez biegłego rzeczoznawcę, cena może jest zbyt 

wysoka ale w  zobowiązani jesteśmy do ogłoszenia przetargu na sprzedaż tej 
nieruchomości za cenę ustaloną przez biegłego. W przypadku braku nabywcy możemy 
obniżać wartość i ogłaszać kolejnie przetargi.  

Sołtys wsi Widzów 



− W ramach  zabezpieczonych środków finansowych będziemy remontować wszystkie 
przystanki autobusowe,  

− W budżecie gminy zabezpieczona została kwota 4 tys.zł i w ramach tych środków 
będziemy gospodarować, nie uda się jednak wprowadzić oznakowań z nazwami ulic 
ponieważ wycena tego zadania wyniosła około 10 tys.zł 
 

Ad.pkt.17 

W tym punkcie obrad przewodniczący oddaje głos Wójtowi Gminy, który informuje co 
następuje: 
W dniu dzisiejszym złożyłem na ręce Przewodniczącego Rady wnioski dotyczące odwołania 
Skarbnika Gminy i Sekretarza Gminy z powodu rezygnacji oraz drugi wniosek oz zwołanie 
jeszcze w tym miesiącu sesji nadzwyczajnej, ponieważ podjęcie uchwał w sprawie odwołanie 
spowoduje wszczęcie biegu terminów wynikających z kodeksu pracy. 
Następnie głos zabiera Sekretarz Gminy P.Marzena Żemejda-Przerada informując Radę, że z 
uwagi na nieobecność jej  na sesji nadzwyczajnej zwołanej w najbliższym czasie chciałaby 
skorzystać z przysługującego jej prawa złożenia wyjaśnień. W wypowiedzi swojej podała 
przyczyny rezygnacji ze stanowiska i jednocześnie podziękowała wszystkim za współpracę. 
 
Sołtys wsi Baby – zgłasza wniosek o udostępnianie sołtysom projektów uchwał, aby byli 
zorientowani  nad jakimi projektami Rada głosuje. 
 
Ad.pkt.18 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XIV Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
 


